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Chtěl bych, aby bylo vše o programu, směřování a vizi

Jakou vizi si stanovilo v prosinci 2023 aktuální vedení ČSOS?

V Českém svazu orientačního sportu se snažíme nejen formovat závodníky, ale také vzory pro celou 
společnost. Chceme ukázat hodnotu odvahy, schopnosti rychlého a správného rozhodování a 
analytického myšlení, a to vše v rámci atraktivního, dobrodružného sportu, který zároveň klade důraz na 
udržitelnost, zodpovědnost a kultivaci vztahu k přírodě. 
Díky rodinnému přístupu chceme spojit generace a pomáhat formovat zdravou, kondičně připravenou 
společnost, kde může každý rozvíjet svůj potenciál a stát se vzorem pro ostatní.



Chtěl bych, aby bylo vše o programu, směřování a vizi

Jaký cíl si stanovilo v prosinci 2023 aktuální vedení ČSOS?

Český svaz orientačního sportu má ambici stát se jedním z prvních patnácti sportů, které si lidé v České 
republice vybírají. Chceme být vnímáni jako atraktivní a dobrodružný sport využívající moderní 
technologie, ale i jako komunita, která klade důraz na prospívání přírodě a posilování rodinných vazeb.
Svou přitažlivostí a zodpovědným přístupem usilujeme o získání deseti nových partnerů, kteří sdílí naše 
hodnoty a chtějí se podílet na růstu a popularizaci orientačního sportu.
Chceme, aby náš sport vytvářel své vlastní ikonické postavy, aby když se řekne orientační sport, většina 
lidí si dokáže spojit tento sport s konkrétním jménem.
Chceme se stát neoddělitelnou součást tělesné výchovy, kde s ním přijde do styku každé dítě.



Chtěl bych, aby bylo vše o programu, směřování a vizi

Jak bych chtěl výše uvedené cíle a vizi naplňovat? 

5 bodů,
5 cest,

5 priorit,
5 voleb postupů,

5 věcí, 
za které mě můžete po skončení mandátu hodnotit, zda se podařily či ne



Chtěl bych, aby bylo vše o programu, směřování a vizi

Jak bych chtěl výše uvedené cíle a vizi naplňovat? 

1. Orienťák postaven na 3 pilířích 
2. Efektivní komunikace ke všem cílovým skupinám
3. Změna financování
4. Svaz jako pomocník
5. Kluby - základní a nejdůležitější součást svazu



1. Orienťák postaven na 3 pilířích

Pilíř č. 1 - reprezentace
=všichni, co náš svaz reprezentují v různých situacích

● podpora TOP orienťáků (nejen v jejich kariéře, ale i po ní)
● podpora talentované mládeže (=základ pyramidy)  a revize stávajících koncepcí ve všech sekcí
● reprezentace sportu v rámci jednání na nejvyšších úrovních (alespoň 1x ročně) - Národní 

sportovní agentura, Ministerstvo obrany, Lesy ČR ad.
● pořádání mezinárodních akcí 
● zastoupení v nejvyšších orgánech mezinárodní federace i českých “střešních” sportovních 

organizací



1. Orienťák postaven na 3 pilířích

Pilíř č. 2 - hobby sport
=to, co nás “všechny” baví (oblasťáky, MČR, ČP, klubismus atd.)

● podpora menších oblastí s cílem zvýšení členské základny v těchto regionech
● zřízení svazového ombudsmana
● nepolevovat v jednání s důležitými partnery (AOPK, vlastníci lesa ad.) a pomáhat jim v rámci 

projednávání závodů s úřady
● tam, kde to dává smysl, se více do organizace akcí zapojí svaz



1. Orienťák postaven na 3 pilířích

Pilíř č. 3 - pro každého 
=oslovme orienťákem i ti, co nepotřebují být registrovaní, ale líbí se jim DNA našeho sportu

● tento pilíř nám zároveň může financovat předchozí dva 
● ukazovat hodnoty a DNA orienťáku 
● školy, rodičovská centra
● teambuildingy a další možnosti pro firmy
● Dobrodružing - nová aplikace od roku 2025
● komerčnější typy závodů jako je Czech O-Tour



2. Efektivní komunikace se všemi cílovými skupinami 
orientačních sportů

Komunikace 
= efektivní předávání informací různým skupinám

● naši členové (sportovci)
● ti, co nejsou zatím naši členové (sportovci)
● rodiny s dětmi
● instituce a veřejné peníze
● sponzoři
● ti, co umožňují průběh závodů



2. Efektivní komunikace se všemi cílovými skupinami 
orientačních sportů

A o co tedy konkrétně jde?

● Na začátku sezóny získají všichni členové ČSOS časopis “Startovka”, kde bude shrnuto vše 
důležité a podstatné k sezóně a nikde nezapadne.

● Vytvoří se nový web, který bude strukturován tak, aby se v něm orientovali reprezentanti, 
veterán z jižní Moravy, potencionální sponzor z Prahy i nováček z Ostravy.

● Sociální sítě budou přinášet rychlé a přesné informace jak členské základně, tak našim 
fanouškům.

● Zkrátíme název, který budeme komunikovat na veřejnosti 
● Nová grafická vizuální identita veškerou komunikaci zastřeší a všechny výstupy budou jednotné



3. Změna financování

O peníze jde až v první řadě

● postupně evolučně měnit strukturu 
rozpočtu (není zdravé mít příjmy větší než 
50 %, které jsou postavené na státu - NSA) 
- aktuálně jsme na 65-85 % procenty 

● vyhledávat aktivně další zdroje financí 
(státní i komerční sektor)

● plánovat dlouhodobý a střednědobý výhled 
rozpočtu ČSOS 

● nebát se investovat



4. Svaz jako pomocník

Svaz, který podporuje, motivuje a nedělá překážky

● svaz, který pomáhá v pořádání závodů, administrativě, trénování i tvorbě map
● svaz, který vzdělává a inspiruje, nikoliv nařizuje
● svaz, který se snaží podat pomocnou ruku tam, kde je to nutné
● svaz, který je sám příkladem a většinu aktivit řeší projektově a online
● svaz, který se prezentuje jako moderní, tak digitalizuje tam, kde je to efektivní, a tím věci 

zjednodušuje



5. Kluby - základní a nejdůležitější součást svazu

Rodina je základ státu, klub je základ ČSOS

● výborná komunikace z “centrály” (1x za půl roku online meeting se všemi kluby)
● nový systém podpory klubů (financování dle aktivity a motivace, nejen za výsledky)
● nové benefity pro kluby 
● podpora vzniku nových klubů
● ucelenost informací proudících na členy ČSOS 



To jsou cíle, které vidím osobně jako nejdůležitější.

Budu opravdu upřímně spokojený, kdyby je kdokoliv naplňoval a já mu jen tleskal.

Takhle ale život nefunguje. Samo se to neudělá.

Jdu do toho, protože si myslím, že člověk by měl vyjít ze své komfortní zóny, pokud 
jde za cílem, kterému maximálně věří.

Chci naslouchat různým skupinám v rámci ČSOS, protože vím, že nic není černé ani 
bílé.



Na závěr něco o sobě

● Letos jsem dosáhl Kristových let a 23 let jsem členem OOB TJ Tatran Jablonec
● Mám skvělou ženu Alču a syna Jonáše (1,5 roku)
● Měl jsem na starosti velké závody jako Mistrovství světa v orienťáku 2021 nebo 

Světový pohár v orienťáku 2023
● Vymyslel jsem Metodický portál a vzdělávací 

platformy jako Metodická středa, Metodické listy 
či workshopy

● Nosím triko s nápisem Realista s hlavou v oblacích
● Když něčemu věřím, obětuji tomu vše 
● Jsem Jan Picek a bude mi ctí být Vaším předsedou


